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EMLÉKEZTETŐ 

 

 A „Fiatal Budapest” munkacsoport alakuló üléséről 2023. május 4-én 15 órakor, Microsoft 

Teams és Főpolgármesteri Hivatal 133/b. terem

 

Jelen voltak a Főpolgármesteri Hivatal 133/b. termében :  

 

Dr. Bősz Anett főpolgármester-helyettes 

Németh Georgina irodavezető 

Gergely Bence közigazgatási önkormányzati tanácsadó 

Gálné dr. Póth Borbála köznevelési és ifjúságpolitikai osztályvezető 

dr. Pálffy-Faddi Krisztina jogi szakreferens 

Szabó-Balázs Ibolya koordinációs és igazgatási szakreferens 

Vermuthné Kiss Valentina ifjúsági és koordinációs szakreferens 

Hentz Zsuzsanna sport osztályvezető 

Hunfalusi Dalma titkársági és sportreferens 

Farkas Hajnal igazgatási szakreferens 

Kárpáti Fanny civil referens 

Monostori Éva Élettér Közösség- és Településfejlesztő Egyesület 

Bálint Andrea Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzati Társaság 

Balog Kata Ifjúsági Szolgáltatók Országos Szövetsége 

Kovács Anna Jövőbarát a Fiatalokért és Gyermekekért Egyesület 

Pap Ágnes Szembenézés Alapítvány 

Kaszás András Tudatos Ifjúságért Alapítvány 
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Szalai Zita Tudatos Ifjúságért Alapítvány 

Lajer Bettina Tudatos Ifjúságért Alapítvány 

Dr. PhD. habil Nagy Ádám UISZ Alapítvány 

dr. Kiss László 
polgármester – Budapest Főváros III. Kerület 

Óbuda-Békásmegyer Önkormányzata 

Kiss Mariann 
Budapest Főváros III. Kerület Óbuda-Békásmegyer 

Önkormányzata 

Sáfrán Henriett 
Budapest Főváros III. Kerület Óbuda-Békásmegyer 

Önkormányzata 

Kohári Edit 
Budapest Főváros VII. Kerület Erzsébetváros 

Önkormányzata 

Nagy Attila 
Budapest Főváros X. Kerület Kőbányai 

Polgármesteri Hivatal 

Márton Balázs 
Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda 

Önkormányzata 

Vavrek Dániel Budapest Főváros XIII. Kerületi Önkormányzat 

Kormos Adrienn 
Budapest Főváros XV. Kerület Rákospalota, 

Pestújhely, Önkormányzata 

Rákoskertiné Balog Fruzsina 
Budapest Főváros XV. Kerület Rákospalota, 

Pestújhely, Önkormányzata 

Krisztov-Papp Krisztina 

Budapest XVIII. Kerület Pestszentlőrinc-

Pestszentimre Önkormányzata – Társadalmi 

Kapcsolat Főosztálya 

Somody László 
Budapest XVIII. Kerület Pestszentlőrinc-

Pestszentimre Önkormányzata 

Czinder-Gali Zsuzsanna Budapest Főváros XlX. Kerület Önkormányzata 

Lingl Zsófia Budapest XXI. Kerület Csepel Önkormányzata 

Furka Sára Anna Újbudai Széchenyi István Gimnázium 

Mach Kinga Réka 
Budapesti Gazdasági SZC Békésy György 

Technikum 

Szebeni Dóra Budapesti Művelődési Központ 

 

Jelen voltak Microsoft Teams-en keresztül :  

 

Királyné Sümeghy Erzsébet 
Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai 

Főosztály köznevelési szakreferense 

Varró Szilvia 
Budapest Főváros Önkormányzata személyi 

asszisztens 

dr. Bándi Tamás 
Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai 

Főosztály főosztályvezető-helyettes 

Kuremszki Andrea Mária HAT Alapítvány 
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V. Szabó Júlia Amnesty International Magyarország 

Kovács Alex 
Budapest Főváros VI. Kerület Terézváros 

Önkormányzata 

Horváth Ádám Budapest Főváros XVI. Kerületi Önkormányzata 

  Pázmándi Judit 
Budapest Főváros XX. Kerület Pesterzsébet 

Önkormányzata 

Farkas János 
Budapest Főváros XX. Kerület Pesterzsébet 

Önkormányzata 

Jeszenszky Rózsa 
Budapest Főváros XXIII. Kerület Soroksár 

Önkormányzata 

Balogh-Madár Emese 
Budapest Főváros V. Kerület Belváros-Lipótváros 

Önkormányzata 

Völgyi Klaudia 
Budapest Főváros XII. Kerület Hegyvidék 

Önkormányzata 

Borsos Gábor 
Budapest Főváros VIII. Kerület Józsefváros 

Önkormányzata 

Jáki Mónika Bartók Boulevard Egyesület 

Gruber Andrea Pressley Ridge Magyarország Alapítvány 

 

 

  

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető :  

 

Köszöntötte a résztvevőket, majd tájékoztatást nyújtott az üléssel kapcsolatos technikai részletekről 

(adatkezelési tájékoztató, hang- és képfelvétel készítése, a mikrofonok használata, név és szervezet 

megadás a chatben stb.), ezt követően ismertette a napirendi pontokat, végezetül felkérte Dr. Bősz 

Anett főpolgármester-helyettes asszonyt, hogy tartsa meg köszöntőjét és tájékoztatóját. 

 

1.  napirendi pont: Dr. Bősz Anett humán területekért felelős 

főpolgármester-helyettes köszöntője és tájékoztatója a Fővárosi 

Önkormányzat ifjúságpolitikai terveiről  

 

Dr. Bősz Anett,  főpolgármester -helyettes:  

 

Köszöntötte a résztvevőket és megnyitotta az ülést, majd tájékoztatást adott Budapest Főváros 

Önkormányzata ifjúságpolitikai terveiről. Beszámolójában kiemelte az esélyegyenlőség fontosságát, 

valamint Budapest Főváros Önkormányzatának ebben való szerepét, amelyet például a 

TRAMBULIN Fővárosi Tehetséggondozó Ösztöndíjprogram életre hívásával, valamint a Deák17 

Gyermek és Ifjúsági Művészeti Galéria működtetésével is igyekszik támogatni. Felhívta a figyelmet 
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a cselekvési tervek és azok lefektetésének jelentőségére, hogy az egyenlő bánásmód elve a 

gyakorlatban is megvalósulhasson. Beszédében kifejtette továbbá, hogy ebben a nemzetközi 

joggyakorlatokra kell támaszkodnunk, azonban szükséges ezeket lefordítani a budapesti, sőt kerületi 

valóságokra. A különböző családok gyermekei ugyanis, más és más élethelyzetből és feltételekkel 

indulnak el, ezért az ifjúságpolitikai elképzeléseinket az életre kell szabni. Ismertette, hogy a 

munkacsoport nagyon lényeges platformja annak, hogy a civil szervezetekkel elindulhasson egy 

párbeszéd, kiemelt célja továbbá, hogy az ifjúságot érintő különböző élethelyzetekre inkluzív 

megoldást találjon. Célként fogalmazta meg többek között, egy olyan önkormányzati cselekvési terv, 

programcsomag megalkotását, amelyhez érdemes csatlakozni. Beszélt a főváros ifjúságpolitikai 

törekvéseinek lényeges elemeiről, melynek fontos része a fiatalok szociális nevelése, hogy érezzék, 

nincsenek kirekesztve, hogy beléphessenek úgy egy iskolába, hogy ne érezzék magukat hátrányosan 

megkülönböztetve, ennek szellemében egy befogadó és inkluzív Budapest megvalósítására kell 

törekedni. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető  

Felkér te Dr.  Phd.habil  Nagy Ádámot,  hogy tartsa meg előadását.  

 

2.  napirendi pont: Mindannyiunk hangja- Budapest ifjúságpolitikai 

elképzelései  

 

Dr. PhD. habil Nagy Ádám  fővárosi önkormányzat ifjúságpolitikai tanácsadó:  

 

Előadását prezentációval szemléltette. Beszámolóját azzal kezdte, hogy ismertette mi történt eddig a 

főváros ifjúságpolitikájának új fejezetében, azaz miért is vagyunk konkrétan itt. Másfél évvel ezelőtt 

azt gondolta a főváros, hogy minden nagyvárosnak szüksége van a fiataljaira, fontos, hogy a 

fiataloknak is szüksége legyen a fővárosra, amelyet elsősorban úgy érhetünk el, hogy nem 

problémaként, hanem lehetőségként tekintünk rájuk. A „Mindannyiunk hangja” folyamat arra 

hivatott, hogy kiválasszon olyan ifjúsági projekteket, amelyek valamennyi típusú ifjúsági szereplő 

támogatását bírják. A folyamat elején volt egy szakértői munka, amelynek során megnézték, hogy a 

világ nagyvárosaiban mik azok a gyakorlatok, amelyekkel megpróbálják a fiatalokat megszólítani. 

Az 50 legjobb gyakorlatból – Budapest Főváros Kulturális, Turisztikai, Sport és Ifjúságpolitikai 

Főosztályának közreműködésével - 8 került kiválasztásra, amelyet további vitára bocsájtottak 21 civil 

szervezet bevonásával. Ezek a következők voltak: 

 

• Diákönkormányzati  és Trambulin táborok  

• Akkreditál t pedagógus továbbképzések támogatása  

• Fiatalok által kiválasztott hely (Uniós projektterv kidolgozása)  
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• Ifjúsági szóvivő –  a fiatalok számára érthetővé tenni az önkormányzati nyel vet  

• Főpolgármesteri fogadóóra –  fiatalok közvet lenül kérdezhessék a 

főpolgármester t ,  valamint helyetteseit  

• Ditziput –  gyermekjátékváros –  10 napos a társadalmi működésre épülő tábor  

• Tájoló nap -jövőtervezés,  pályaorientáció - segíteni a fiataloknak 

megismerkedni szakmákkal,  záró rendezvény  

• Ifjúságszakmai kerekasztal –  ifjúsággal foglalkozó szervezetek 

együttműködését segíteni ,  Dr.  PhD. habil Nagy Ádám kiemelte,  hogy 

lényegében ez a feladata a most  megalakult „Fiatal Budapest” 

munkacsoportnak.  

 

Kérdésként tette fel, hogy „miben számítunk a civilekre?” Természetesen mindenben, hiszen a civil 

attitűd teszi élhetővé a társadalmat, az a viselkedés, hogy segítjük egymást a mindennapok apró 

nehézségei során. A másik fontos tényező a kontroll, a különböző kérdések megvitatása, mert egymás 

kontrolljai is vagyunk, továbbá számítunk rájuk az információáramlásban, hiszen az 

„elefántcsonttoronyból” nem mindig látni rá a fiatalokat érintő valós problémákra. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető :  

 

Megköszönte Dr. PhD. habil Nagy Ádám terveket részletesen ismertető előadását és felkérte 

Monostori Évát az Élettér Közösség- és Településfejlesztő Egyesület részéről, hogy tartsa meg a 

táborról szóló beszámolóját. Az előadás során segítségére volt Lajer Bettina a Tudatos Ifjúság 

Alapítvány részéről, valamint a táborban résztvett két tanuló, Furka Sára Anna az Újbudai Széchenyi 

István Gimnázium tanulója, valamint Mach Kinga Réka, a Budapesti Gazdasági SZC Békésy György 

Technikum tanulója. 

 

3. napirendi pont: Beszámoló az egyes budapesti középiskolák diákönkormányzati 

tagjainak és vezetőinek szervezett táborról 

 

Monostori Éva Élettér Közösség- és Településfejlesztő Egyesület: 

 

Beszámolójában elmondta, hogy az egyes budapesti középiskolák diákönkormányzati tagjainak és 

vezetőinek tervezett tábor szervezése 2022 nyarán indult. A tábor résztvevői 14 és 19 év közötti 

diákönkormányzati tagok, valamint vezetők voltak, akik a Fővárosi Önkormányzat megkeresése 

alapján jelentkeztek. A Trambulinos diákoknak szervezett tábor sajnos nem valósult meg, így az oda 

jelentkezett fiatalok is ebben a táborban vettek részt, továbbá a Fővárosi Önkormányzat dolgozóinak 

gyermekeit is fogadták. A vegyes összetétel nagyon szerencsésnek bizonyult, ugyanis a 
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diákönkormányzatok tagjai és vezetői nem csak a saját „belsős” tapasztalataikat tudták megvitatni, 

hanem voltak külsős szemek és fülek, ami a közösségfejlesztés szempontjából kifejezetten hasznos 

volt. A nemek arányának megoszlása kapcsán elmondható, hogy a táborban túlnyomórészt lányok 

vettek részt. 

 

Az öt napos tábor szervezői ifjúsági szakemberek voltak, akik a napokat 3-3 órás blokkra osztották, 

amely alatt intenzív foglalkozásokat tartottak a fiataloknak, majd minden este értékelték a napi 

eseményeket, hogy ennek tükrében rugalmasan alakíthassák a következő napi foglalkozásokat. A 

fiatalok az „elvártaknak” megfelelően teljesítettek, gondolkodásmódjukban meghatározó volt a 

demokratikus értékrend, fontos volt számukra az oktatás, az egészségügy, a gazdaság, a politika, a 

környezetvédelem, valamint a családtámogatások, amelyek mind-mind visszatérő elemeit alkották a 

saját, valamint közösen alkotott „álom” államuknak. Erős jellemvonás volt náluk a társadalmi 

felelősségvállalás, amely a diákönkormányzati tagságon túl megmutatkozott például az iskolai 

közösségi szolgálat során is. Fentieken túl a fiatalok fontosnak tartják és kiemelten igénylik egy 

fővárosi szintű diákönkormányzat létrehozását. 

 

Mach Kinga Réka Budapesti Gazdasági SZC Békésy György Technikum:  

 

Beszámolójában kifejtette, hogy a tábor sokszorosan felülmúlta az elvárásait. A foglalkozásokon a 

szervezők nagy hangsúlyt fektettek a felelősségvállalás erősítésére, az önismereti feladatokra, 

valamint a csapatépítésre. A foglalkozások során közvetlen, jó hangulat uralkodott és sikerült egy 

összetartó csapatot kovácsolni a fiatalokból. A tábor során sokat tanultak a diákok jogairól, amit a 

későbbiekben hasznosítani tud majd, hogy jobban képviselhesse diáktársai érdekeit. 

 

Furka Sára Anna Újbudai Széchenyi István Gimnázium: 

 

Beszédében elmondta, hogy számára a tábor egy új világot mutatott meg, amely az eddigi 

világnézetére is hatással volt. A szervezők nagyon segítőkészek voltak, a foglalkozások során 

igyekeztek bővíteni a fiatalok tudástárát a világ történéseivel kapcsolatban. Nagy hangsúlyt fektettek 

az egymás iránti humánus bánásmód és a kulturált, demokratikus érdekérvényesítés erősítésére, 

továbbá bővült a fiatalok közélettel kapcsolatos ismeretköre is. 

 

Lajer Bettina Tudatos Ifjúságért Alapítvány:  

 

A táborról szóló beszámolóját prezentációval szemléltette. Beszámolt arról, hogy a szervezők a 

foglalkozásokon igyekeztek meghallgatni a fiatalokat, feltárni az őket érintő problémákat, valamint 

megoldást keresni, válaszolni azokra. Ennek érdekében sort kerítettek például egy problématérkép 
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megalkotására is. A résztvevők kipróbálhatták a Szociopoly nevű játékot, amely során lehetőségük 

volt megtapasztalni egy Magyarországon élő, szegény család mindennapjait, illetve nehézségeit, 

amely által meghatározó élményekre tehettek szert. Fentieken túl bővebb ismereteket szerezhettek az 

őket érintő diákönkormányzati tagságról is, vagy megtanulhatták azt is, hogy hogy kell például 

petíciót írni. A tábor során bemutatásra került továbbá a Senkit Ne Hagyj Hátra Program is. 

Elmondható, hogy a fiatalok a legnagyobb problémát a kerületi, illetve fővárosi diákönkormányzat 

hiányában látták, amely nagyban hozzásegítené őket az érdekérvényesítéshez. Aggodalmukat 

fejezték ki az oktatással kapcsolatban, továbbá kifejtették, hogy nagy igény mutatkozna részükről egy 

közösségi tér iránt, ahol a fiatalok össze tudnak gyűlni. 

 

A tábor tapasztalatai alapján 5 megoldási javaslatot lehetne kiemelni:  

• rendszeres képzések biztosítása a diákönkormányzatoknak, 

• diákönkormányzati webes platform létrehozása, 

• kerületi és fővárosi diákönkormányzat létrehozása, 

• rendszeres egyeztetés a diákság és a döntéshozók között, 

• Fővárosi Dákfesztivál szervezése. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Megköszönte a tartalmas beszámolókat, valamint a magas szakmai színvonalon megszervezett tábort, 

majd javaslatot tett az utolsó napirendi pont megvitatásához, valamint az eddig elhangzottakkal 

kapcsolatos kérdések, észrevételek megtételéhez. 

 

Dr. Bősz Anett,  főpolgármester -helyettes:  

 

Megköszönte a beszámolókat, valamint a tábor szervezését és elmondta mennyire közel állnak hozzá 

az ilyen programok. Kifejtette véleményét a nemek megoszlási arányáról a tábor résztvevői között, 

amely megmutatkozik napjaink munkaerőpiaci viszonyrendszerében is. Annak ellenére, hogy évek 

óta több nő szerez diplomát, mint férfi, ez a vezetői pozíciókban nem mutatkozik meg (üvegplafon). 

Sajnos ez a hátrányos megkülönböztetés a társadalom egyéb rétegeit is érinti.  

 

4. napirendi pont: Az ifjúságpolitikai elképzelésekkel kapcsolatosan felmerülő kérdések 

megvitatása, javaslattételek 

 

Kaszás András Tudatos Ifjúságért Alapítvány: 
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Bemutatta kollégáját, Lajer Bettinát, aki a táborban korosztályi fiatalként segítette a gyerekeket, 

továbbá érdeklődött, hogy a Fővárosi Önkormányzat milyen ütemben, illetve sorrendben tervezi a 2. 

napirendi pontban felsorolt programok megvalósítását, továbbá, hogy a munkacsoport ülései milyen 

gyakorisággal kerülnek majd megszervezésre, mit kell tennie a tagoknak, hogy ezt a munkacsoportot 

rendszeresen működtesse? 

 

Dr. Bősz Anett,  főpolgármester -helyettes:  

 

Válaszában kifejtette, hogy motiváltak vagyunk abban, hogy a munkacsoport rendszeresen ülésezzen, 

majd megadta a szót Nagy Ádámnak habil., PhD, hogy válaszoljon a szakmai kérdésekre. 

 

Dr. PhD. habil Nagy Ádám  fővárosi önkormányzat ifjúságpolitikai tanácsadó:  

 

Válaszában kitért arra, hogy a Fővárosi Önkormányzat és a fővárosi civil szervezetek 

együttműködéséről szóló rendelet értelmében a munkacsoportnak évente legalább két alkalommal 

kell ülést tartania. Azonban van arra lehetőség, hogy adott esetben a tagok is kezdeményezhessék az 

ülés összehívását. A projektek ütemezésével kapcsolatban kifejtette, hogy nem tud minden esetben 

határidőket mondani, mert különbözőek az erőforrás igények, sok múlik a pályázati lehetőségeken, 

illetve, hogy miként tudjuk ezeket finanszírozni, de például az akkreditált pedagógusképzéssel 

kapcsolatban elmondható, hogy már megszületett a megállapodás a Fővárosi Önkormányzat illetékes 

intézménye, valamint a vállalkozó között. Továbbá nemsokára eredményhirdetésre kerül a Tájoló 

nevű program, amit egy Erasmus + pályázat keretében szeretnénk finanszírozni. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és ifjúságpolitikai osztályvezető: 

 

A hozzászólásokat azzal egészítette ki, hogy a pedagógus továbbképzésre, amely egy több napos 

képzés, megvan az időpont, június 4-től indulna a program. 

 

Márton Balázs, ifjúsági koordinátor, Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata: 

 

Megköszönte a kezdeményezést, valamint a prezentációkkal kapcsolatban megjegyezte, hogy sok 

olyan igényt, programot ismertettünk, ami régen már létezett, például a diákönkormányzati 

kezdeményezések, azonban az elmúlt években nem foglalkoztak vele, ezért nagyon fontos lenne 

újrakezdeni. Kérdésként merült fel, hogy van-e mód, lehetőség egy online webes platform 

létrehozására, amelyen lehetővé válna a tagok, kerületi delegáltak, illetve a Fővárosi Önkormányzat 

közötti információcsere. Elmondta, hogy az Újbudai Önkormányzat hamarosan elfogadja az Ifjúsági 

Stratégiáját, valamint az első éves cselekvési tervet, amiben sok olyan pont szerepel, ami összhangban 
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van a Fővárosi Önkormányzat törekvéseivel, így ezen információk megosztása mindenki számára 

hasznos lehet.  

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Válaszában elmondta, hogy nem terveztünk online felületet kialakítani, de jónak találjuk a 

kezdeményezést, megvizsgáljuk a megvalósítás lehetőségeit (GDPR függvényében). Addig is 

vállaljuk, hogy amennyiben mindenkit érintő információ merülne fel, abban az esetben azt 

megküldjük a tagoknak, illetve a kerületi delegáltaknak. Kifejtette továbbá, hogy a munkacsoport 

évente kétszer mindenképp ülésezni fog, amennyiben felmerül olyan, releváns, mindenkit érintő 

téma, amiért szükséges lenne a munkacsoportot összehívni, azt a tagok is kezdeményezhetik.  

 

Pap Ágnes ,  Szembenézés Alapítvány:  

 

Felszólalásában megköszönte a kezdeményezést és hogy létrejöhetett ez a program, amelynek 

nyomán elindulhat egy párbeszéd. Türelmetlenséget érez, mint minden civil, mert nekik kevés 

pénzből és lehetőségből kell ellátni olyan feladatokat, megvalósítani olyan programokat, amelyeket 

az államtól, vagy önkormányzatoktól vállaltak át. Javasolta egy élő, folyamatos „program” 

létrehozását, mert az évi két alkalommal megtartott munkacsoport ülést kevésnek érzi. Szintén 

igényét fejezte ki egy levelezőlista megalkotására, amely segítené a „partnerközvetítést”, a különböző 

területek közötti együttműködést. Például, ha az önkormányzatnak van egy jó gondolata, akkor azt 

megoszthatná a levelezési listán és fordítva. Elengedhetetlen továbbá, hogy elérhetőek legyünk 

egymás számára, valamint felhívta a figyelmet a személyes kapcsolatok kialakításának, egymás 

megismerésének fontosságára is. Örömmel venné, ha több, ehhez hasonló típusú ülés létezne, akár a 

kerületi önkormányzatokkal közösen.   

 

Dr. Bősz  Anett,  főpolgármester -helyettes:  

 

Válaszában kifejtette, hogy motiváltak vagyunk egy közös platform megalkotásában, hogy jobban 

megismerhessük egymást, támogatni kell a lentről jövő kezdeményezéseket. 

 

Kárpáti Fanny ,  Társadalmi Együttműködési Osztály –  civil referens  

 

A fentieket azzal egészítette ki, hogy az online levelező lista létrehozása adatvédelmi (GDPR) 

szempontból aggályos lehet. A tagértesítőt (amely tartalmazza a tagok által képviselt szervezetet) 

megküldte a felelős koordináló egység, melyből megismerhető valamennyi, a munkacsoport 

munkájában résztvevő civil szervezet. 
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Gálné dr. Póth Borbála , köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Válaszában reagált a fentiekre és biztosította a hozzászólót, hogy keresni fogjuk a megoldást a közös 

platform létrehozására, megvizsgáljuk, hogy a hivatal keretein belül mikén lehet megvalósítani, hogy 

közvetlenül tarthassuk egymással a kapcsolatot. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Felkérte a jelenlévőket, hogy mutatkozzanak be, mondjanak néhány szót az általuk képviselt 

szervezetről, illetve fejtsék ki, hogy mit várnak a Fővárostól, valamint ettől az üléstől. Továbbá 

jelezte, hogy itt kerületi önkormányzati képviselők is vannak, mert valamennyi kerületet meghívtuk, 

akik elfogadták meghívásunkat, azon kerületek képviselői jelen vannak. 

 

Czinder-Gali Zsuzsanna, Budapest  Főváros XIX. Kerület Kispest  

Önkormányzata:  

 

Bemutatkozását követően elmondta, hogy kerületükben működik diákönkormányzat, azonban 

sajnálatos módon nagyon kevés középiskolával állnak kapcsolatban. Tagjaik inkább az általános 

iskolások köréből kerülnek ki, velük vannak kapcsolatban. Érzik a szakemberhiányt, sajnos nincs, aki 

közösségépítéssel foglalkozna. A munkacsoporttól főként iránymutatást várnak, illetve szeretnének 

civil szervezetekkel kapcsolatba kerülni. 

 

Nagy Attila,  Budapest Főváros X. Kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal :  

 

Elmondta, hogy kerületi szinten sajnos nincsenek kifejezetten ifjúsági részvételi programok, 

sportreferensként, Ő inkább sportprogramok szervezéséért felelős.  

 

Bálint Andrea ,  Gyermek- és ifjúsági Önkormányzati Társaság :  

 

Bemutatkozásában elmondta, hogy szervezetük elsősorban az ifjúsági szakmában dolgozó 

szakemberekkel, illetve ifjúsági ügyekkel foglalkozó önkormányzatokkal dolgozik együtt. 

 

Kovács Anna ,  Jövőbarát Egyesület:  
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Az Egyesület a III. kerületben ifjúsági közösségi teret működtet, elsősorban hátrányos helyzetű 

fiatalok részére. 

 

Kovács Alex ,  Budapest Főváros VI. Kerület Terézváros Önkormányzata:  

 

A VI. kerületeben eddig nem kifejezetten foglalkoztak ifjúságpolitikával, azonban az elmúlt fél évben 

elkezdtek működtetni egy Ifjúsági Tanácsot, ahová az iskolák diákönkormányzataiból hívták össze a 

fiatalokat, hogy meghallgassák mire van szükségük. Továbbá tervezik egy kerületi diákönkormányzat 

megalakítását is. 

 

Szalai Zita,  Tudatos Ifjúságért Alapítvány  szakmai vezetője:  

 

Az Alapítványnál kiemelten fiatalokkal, főként fővárosi fiatalokkal foglalkoznak. Céljuk az ifjúság 

képességeinek fejlesztése, a teljes életre nevelés. Hazai és nemzetközi projekteket is szerveznek. 

Három kiemelt területen működnek, ezek a közéleti programok szervezése, az emberi jogi nevelés, 

valamint játék általi fejlesztés, játékfejlesztés. Remélik a további közös együttműködést. 

 

Balog Kata, Ifjúsági Szolgáltatók Országos Szövetsége:  

 

A szövetség ifjúságszakmai, illetve ifjúságpolitikai területen működő szervezeteket tömörít. A 

kölcsönös együttműködések fejlesztésére törekszenek. Jelenleg egy támogatói hálózat kialakításán 

dolgoznak, amely a Budapesten működő közösségi tereknek nyújtana segítséget, hogy tapasztalatot 

cserélhessenek és megoszthassák egymással a jó gyakorlataikat. Továbbá Balog Katalin elmondta, 

hogy a II. kerületi ifjúságpolitikai tanácsban is tevékenykedik, igyekeznek olyan kerület lenni, aki 

bevonja a fiatalokat, hogy minél aktívabb állampolgárai legyenek mind a kerületnek, mind a 

fővárosnak. 

 

Krisztov- Papp Krisztina, Budapest XVIII.  Kerület Pestszentlőrinc -

Pestszentimre Önkormányzata:   

 

Elmondása alapján a kerületben azon dolgoznak, hogy olyan programokat hozzanak létre a fiatalok 

részére, amely által be tudják vonni őket a döntéshozatalba, továbbá kiemelten fontosnak tartják, hogy 

rálátásuk legyen az ifjúság igényeire. Számos sportprogramot, egészségmegőrzéssel kapcsolatos 

programot szerveznek, illetve törekszenek arra, hogy a fiatalok megismerhessék a demokrácia 

működését. Sokat várnak ettől a munkacsoporttól, továbbá szeretnének Erasmus programokon részt 

venni, amelyhez iránymutatásra lenne szükségük. 
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Kormos Adrienn, és Rákoskertiné Balog Fruzsina Budapest Főváros XV.  

Kerület Önkormányzata:  

 

Működik náluk Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzat, rendelkeznek ifjúsági- és drogellenes 

stratégiával is, amiket civil szervezetek segítségével dolgoztak ki. Számos prevenciós programot 

szerveznek, táborokat, konferenciát stb. Összefogták a kerületi intézmények diákönkormányzatait, 

fórumot szerveztek nekik. Idén nyáron két ifjúsági tábort is indítanak, pl. ifjúsági vezetőképző a 

diákönkormányzatos gyerekek részére.  

 

dr. Kántor-Papp Gabriella Budapest XX. Kerület Pesterzsébet Önkormányzata:  

 

Örömmel üdvözölte a lehetőséget, hogy a kerületek összegyűltek a munkacsoport ülésének keretében, 

a jövőben szeretnének nagyobb hangsúlyt fektetni az ifjúságpolitikai területre, ennek érdekében 

jelenleg figyelnek és tanulnak. 

 

Hentz Zsuzsanna, Sport Osztály  vezetője: 

 

Bemutatkozását követően, tájékoztatta a résztvevőket, hogy hamarosan megrendezésre kerül az Aktív 

Budapest munkacsoport alakuló ülése, amely sok hasonlóságot mutat a „Fiatal Budapest” 

munkacsoporttal, hiszen lesznek összefonódások az ifjúságot érintő programok területén. Példaként 

említette a budapesti diákolimpiát, melyet további közös projektek, programok kísérhetnek. 

 

Szebeni Dóra ,  Budapesti Művelődési Központ:  

 

Az ifjúsági terek működtetőinek szerveznek továbbképzéseket, illetve vannak lakossági programjaik 

is, de főként a szakmai továbbképzések jellemzik tevékenységüket. Nagyon izgalmasnak találják, 

hogy ennyiféle terület képviselteti magát az ülésen. 

 

Márton Balázs ,  Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata:  

 

Egy éve kezdték meg az intenzív munkát az ifjúságpolitika területén, melynek eredményeképp 

megszületett a kerület ifjúságpolitikai stratégiája és intézkedési terve.  

 

Lajer Bettina,  Tudatos Ifjúságért Alapítvány:  
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A Tudatos Ifjúságért Program projektkoordinátora, amely több mint 200 aktív, fiatal taggal működik. 

A program célja, hogy a fiatalok minél tudatosabb, aktívabb állampolgárrá váljanak. Havi szinten 2-

3 programot szerveznek pl. piknikezz a politikusoddal, vagy az exkluzív Városháza látogatás 

Karácsony Gergely főpolgármester úrnál. Nagyon fontosnak tartják a fiatalok bevonását a programok 

szervezésébe. 

 

Pap Ágnes ,  Szembenézés Alapítvány:  

 

Az Alapítvány fő prioritása, hogy az emberek megismerjék egymást, megismerjék a közös történelmi, 

kulturális örökségüket, amelynek mindannyian részei vagyunk. Ennek érdekében beszélgetőköröket 

szerveznek, amelyek a megismerés, elfogadás, megértés, együttérzés négyesén alapulnak, kiemelten 

fontosnak tartják az erre épülő párbeszédek kezdeményezését. A programjaik 2008. óta működnek, 

többek között sétákat, képzéseket, konferenciákat, tények megismerését segítő ismeretterjesztő 

programokat, érzékenyítő, illetve előítéletmentesítő programokat szerveznek. 

 

Vavrek Dániel,  Budapest Főváros XIII.  Kerületi Önkormányzat:  

 

Bemutatkozásában elmondta, hogy a pályafutását a XIII. kerület dákpolgármestereként kezdte, 

jelenleg is a kerületnél dolgozik az ifjúságpolitika területén. Nagy sikerrel működtetik a Gyermek- és 

Ifjúsági Önkormányzatukat, melynek számos iskola a tagja, sőt más kerületek iskolái is csatlakoztak 

hozzájuk. Minden évben 6-8 programot, illetve 3 tábort szerveznek. Kiemelkedő eredményük a 

kerületi wifi hálózat kiépítése. 

 

Kiss Mariann, Budapest Főváros III.  Kerület Óbuda-Békásmegyer  

Önkormányzat:  

 

Beszámolt arról, hogy évek óta működik a kerületben Ifjúsági Önkormányzat, amellyel kapcsolatban 

megjegyzi, hogy rendkívül inspiráló fiatalokkal dolgozni. Számos programot valósítanak meg a 

fiatalok szervezésében. Az Ifjúsági Önkormányzat tagjai a kerületi iskolák tanulói, de vannak 

egyetemisták is. A „Fiatal Budapest” munkacsoport legnagyobb előnyét a rendkívül gazdag civil 

adatbázisban látják. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai  osztályvezető:  

 

Megköszönte a bemutatkozásokat és megkérdezte az online résztvevőket, hogy részükről kíván-e 

még valaki hozzászólni. Mivel nem volt több hozzászóló, ezért mondott néhány szót arról, hogy mit 

tervez még a Fővárosi Önkormányzat az idei évre. Beszélt a Trambulin Fővárosi Tehetséggondozó 
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Ösztöndíjprogramról, ami harmadik éve működik sikeresen, valamint kiemelte, hogy májusban 

várható testületi döntés az idei pályázókról. A pályázókat koordinátor pedagógus segíti, akiket 

szeretnénk majd behívni és megvitatni velük a pályázattal kapcsolatos tapasztalatokat. A nyár 

folyamán szeretnénk összeállítani egy kérdőívet a diákok részére, melyben felmérnénk az őket 

foglalkoztató igényeket, témákat, problémákat. Ezt követően ősszel szeretnénk a diákönkormányzati 

tagokat, vezetőket összehívni a kérdőív kiértékelése, megvitatása érdekében, illetve szeretnénk a 

kerületi ifjúsági referensekkel egy egyeztetést kezdeményezni, amely során kifejthetnék, hogy miben 

látják a Fővárosi Önkormányzat szerepét az ifjúságpolitika területén, mivel tudná a Főváros 

kiegészíteni a munkájukat. 

 

Mach Kinga Réka, Budapesti Gazdasági SZC Békésy György Technikum:  

 

Kérdésében felvetette, hogy van-e lehetőség egy fővárosi szintű diákönkormányzat létrehozására, 

hiszen a tábor tapasztalatai is azt mutatják, hogy jelentős igény lenne rá. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Válaszában megfogalmazta, hogy a Fővárosi Önkormányzat nyitott arra, hogy a fiatalokat bevonjuk 

a döntéshozatalba. Jelezte, hogy ez eddig nem hangzott el, de Fővárosi Önkormányzatnak önként 

vállalt feladata az ifjúsági feladatellátás, ez kerületi kötelező feladat, ennek ellenére természetesen 

szeretnénk részt venni benne, vizsgáljuk a lehetőségét egy ifjúsági önkormányzat kialakításának. 

Ezért is fontos a kérdőív, hogy jobban rálássunk milyen típusú diákönkormányzatot hozzunk létre. 

 

Furka Sára Anna, Újbudai Széchenyi István Gimnázium: 

 

Kérdése arra irányult, hogy szeretnénk-e ilyen típusú üléseket a diákok részvételével rendezni, velük 

kommunikálni. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

A kérdésre válaszolva elmondta, hogy tervezünk ilyet.  Először nyáron szeretnénk összeállítani egy 

kérdőívet, amelyet megküldünk a fiatalok részére, majd ősszel, vagy tél elején szándékozunk – 

elsősorban diákönkormányzati tagok és vezetők részére – egy megbeszélést tartani itt a Fővárosnál, 

ahol a véleményeket, javaslatokat meghallgatnánk. 

 

Kormos Adrienn, és Rákoskertiné Balog Fruzsina Budapest Főváros XV.  

Kerület Önkormányzata:  
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Hozzászólásában kifejtette, hogy nehézséget okoz az ifjúságpolitikai munka területén, hogy a 

Tankerületek nem együttműködőek, szinte lehetetlen elérni a diákokat. Lényeges lenne, hogy minden 

kerületben működjön Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzat, ezt támogatni és segíteni szükséges. 

 

Gálné dr. Póth Borbála, köznevelési és i fjúságpolitikai osztályvezető:  

 

Válaszában jelezte, hogy a Fővárosi Önkormányzatnak sem könnyű elérni a tankerületi központokat, 

valamint szakképzési centrumokat, ezért próbáljuk közvetlenül az oktatási intézményekkel felvenni 

a kapcsolatot.  

 

Miután nem érkezett több hozzászólás, megköszönte a személyes, illetve online részvételt, és 

reményét fejezte ki, hogy a jövőben sikeresen együtt tudunk működni. 

  

 

 


